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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor engedélyezik végre a szélerőművek 
telepítését?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
A szélenergia az egyik legzöldebb és legolcsóbb energiatermelési mód és Magyarországon jelentős,
kiaknázható  szélenergia-potenciál  van.  Egy  nemzetközi  kutatás  szerint  2050-ben  a  szélenergia
fedezhetné a hazai éves villamosenergia-fogyasztás 32 százalékát. Az LMP évek óta szorgalmazza,
hogy fel kell oldani a szélenergiát ellehetetlenítő értelmetlen korlátozásokat.
 
Palkovics  László  már  egy  éve  ígéretet  tett  erre  és  a  2023.  március  9-i  Kormányinfón  Gulyás
Gergely által elmondottak szerint a Kormány március 31. határidővel ígérte (az Európai Bizottság
elvárása  szerint),  hogy módosítja  a  vonatkozó szabályokat  annak érdekében,  hogy elháruljon  a
jogszabályi akadály az új szélerőművek telepítése elől.
 
Ennek ellenére még mindig hatályos az a szabály, hogy lakott terület 12 km-es körzetében nem
lehet szélerőművet építeni – vagyis az egész országban sehol sem.
 
Az LMP – Magyarország Zöld  Pártja  határozati  javaslatot  (H/5066)  nyújtott  be  a  kívánatos  új
szélenergia szabályozásra. Több más értelmetlen korlátozás módosítása mellett szükséges lenne a
települési védőtávolságot 12 km-ről 1 km-re csökkenteni.
 
Az új szélerőművek engedélyezése a klímavédelmi és energiabiztonsági célkitűzések mellett azért
is rendkívül fontos, mert az Európai Bizottság március 31-i határidővel többek között  ehhez az
intézkedéshez kötötte, hogy a Kormány hozzáférjen a helyreállítási alap (Recovery and Resilience
Facility, RRF) vissza nem térítendő forrásaihoz, összesen 5,8 milliárd euróhoz.
 



A 2023. szeptember 28-i Kormányinfón Gulyás Gergely elmondta, hogy a szélenergia ügyéről is
tárgyal  a  kormány  Brüsszellel,  de  ahhoz  ragaszkodik  a  magyar  fél,  hogy  a  helyi  közösség
jóváhagyása nélkül ne lehessen a lakott területtől 1 kilométeren belül szélerőművet építeni.
 
 
A fentiekkel kapcsolatban tisztelettel kérdezem:
 
1. Mikor engedélyezik végre a szélerőművek telepítését?
 
2. Ha vannak viták az Európai Bizottsággal az új szélenergia szabályozásról, milyen vitás pontok
vannak? Mi a Kormány és mi a Bizottság álláspontja?
 
3. Mikor nyújtják be társadalmi egyeztetésre az új szélenergia szabályozást és mikor léphet hatályba
a csomag?
 
 
Köszönöm válaszát!
 
Tisztelettel,
Ungár Péter
LMP
Budapest, 2023.10.02.
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